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TITLE: Complaint alleging that City of New Orleans Taxicab and Hire Bureau Investigator Ronnie Blake
physically assaulted a taxi cab driver

LOCATION OF OCCURRENCE: 100 block of Dauphine Street New Orleans, LA

DATE OF OCCURRENCE: On or about October 23, 2013

INVESTIGATED BY: Investigator Gordon Hyde Jr. [w] (504) 681-3233, [c] (504) 330-8943
(email) ghyde@nolaoig.org

Louisiana Revised Statute VIOLATED: R.S. 14:34.1 — Second Degree Battery, R.S. 14:59(5) — Criminal
Mischief (Giving of any false report or complaint to...any officer of the law) and R.S. 14:134 —

Malfeasance in Office

ACTION TAKEN: Referral for criminal prosecution to the Orleans Parish District Attorney’s Office

BASIS FOR INVESTIGATION

The investigation into this matter was predicated on a complaint received by the City of New Orleans,
Office of Inspector General (OIG) alleging that Ronnie Blake, an Investigator with the City of New
Orleans Taxicab and Hire Bureau, pepper sprayed and handcuffed Taxicab driver Emmanuel Esterlin.
The incident occurred on Wednesday, October 23, 2013, in the 100 Block of Dauphine Street, in front of
the Hyatt French Quarter Hotel, located in the French Quarter area within the City of New Orleans.
Officers from the New Orleans Police Department (NOPD) responded to the incident and arrested
Esterlin for Simple Battery based upon information provided to them by Blake (see Exhibit 1).

EXTENT AND RESULTS OF INVESTIGATION

Investigator Gordon Hyde Jr. with the Office of Inspector General obtained the NOPD item number J-
31909-13 that documented the incident. A photocopy of this report is attached as Exhibit 1. According
to this police report, on Wednesday, October 23, 2013, at approximately 1:00 PM, Officer Simone
Quintero of the New Orleans Police Eighth District was assigned to investigate a Simple Battery in the
100 block of Dauphine Street. Upon Officer Quintero’s arrival, she met and spoke with Ronnie Blake, an
investigator with the City of New Orleans Taxicab and Hire Bureau. The second paragraph of Officer
Quintero’s report contains the following statements made by Blake at the scene of the incident:



“Blake stated on October 23, 2013 at 12:30 PM, he received a complaint call from the
manager at the Hyatt Hotel about several taxicabs parked in the Fire Lane in front of the
business. Blake stated that the taxi cabs were in violation of several municipal codes.
Blake relocated to the 100 block of Dauphine Street to assist with the situation. Blake
stated he began an inspection on several taxicabs that were parked in the fire lane.
Blake stated when it came to an inspection on Emmanuel Esterlin, he refused to give
any paperwork and refused to leave. When Blake asked Esterlin to comply to (sic) the
rules and regulations of the Taxi Cab Bureau, He stated "Im (sic) not leaving." Blake
attempted to place Mr. Esterlin into handcuffs, and at that time Esterlin punched Blake
in the left eye. Blake feared that he would be attacked again so he stepped back to
defend himself and sprayed Esterlin in the eyes with OC spray.”

The police report also noted that City of New Orleans Emergency Medical Service (EMS) unit number
3230 “manned by Mornay” arrived at the scene. Blake refused treatment on the scene. Esterlin’s eyes
were washed with water and he was transported to University Hospital.

According to the police report, Esterlin was later transported to Central Lock-Up and charged with
M.C.S. 54-96: Relative to Simple Battery on Ronnie Blake, under affidavit number F94096.

The police report classified Blake’s injury as minor, but did not give a detailed description of the injury or
the extent of the injury except to note that it was minor. The police report also did not give a
description of the injuries Esterlin suffered.

Esterlin was eventually transported to Central Lock-Up and charged with M.C.S. 54-96: Relative to
Simple Battery on Ronnie Blake, under affidavit number F94096 (See page 5 of Exhibit 1).

Incident History Report from the NOPD Communication’s Division

Investigator Hyde obtained the Incident History Report from the NOPD Communication’s Division listing
all calls received by this department and identifying all units dispatched to the incident. A photocopy of
the report is attached as Exhibit 2.

NOPD audio communications

Investigator Hyde also obtained a recording of all NOPD audio communications concerning the incident
from the New Orleans Police Department Communication’s Division. A CD containing these audio
recordings is attached as Exhibit 3. Investigator Hyde’s description of contents of these audio
recordings is provided below:

1) The first communication is from a caller that states investigators need assistance at the
Hyatt Hotel on Bourbon Street. The dispatcher inquires as to what the problem is. The
dispatcher then asked “if it is a taxicab investigator and a black male.” The caller
responded, “Yes.” The dispatcher then asked, “Are they fighting at this time or
arguing.” The caller responded, “They sound like they are fighting too ma’am.” The
dispatcher again asks, “Are they are fighting now.” The caller responded, “Yes ma’am.”



(The voice of the caller heard in this communication is similar to that of Director of
Taxicab & Hire Bureau Malachi Hull.)

2) The second communication is from a caller that identified herself as Investigator Martin
and requested a police officer at 800 Iberville Street, the Hyatt French Quarter. Martin
told the dispatcher, “Yeah we need they to come ASAP we have an investigator’s life is
being endangered.” The dispatcher asked, “If someone is threatening him.” Martin
responded, “Yes, someone is threatening him, he is right here, he is threatening the
investigator.” The dispatcher requested Martin give a description of the person (taxicab
driver), which she does. As the dispatcher is asking the caller her name, Martin could be
heard in the background saying, “Why you did not cooperate, why you did not
cooperate.” The taxicab driver could be heard saying, “For what.” Martin responded,
“He just asked you to get out the cab.” The dispatcher continued to ask Martin some
basic questions. As the audio is silent for a period, Martin is then heard saying, “Spray
him, spray his ass again, spray him again Blake, spray him again.”

3) The third communication contains the NOPD Communication’s Division transmission of
the incident. This includes the dispatch of Eighth District units to the incident and unit
4553 calling in the incident requesting police units and EMS for Esterlin.

Patient Care Report from EMS

Investigator Hyde obtained the Patient Care Report regarding Esterlin from EMS via fax on January 24,
2014. A photocopy of the report is attached as Exhibit 4. The report documented Esterlin’s
transportation to University Hospital and the subsequent treatment he received for being sprayed with
“mase” (sic). (OIG Note: EMS chose to use the term “mase” for the substance that was sprayed into
Esterlin’s eyes.)

EMS audio communications

Investigator Hyde obtained all audio communications from the EMS Communication’s Division
pertaining to this incident. A CD containing these audio recordings is attached as Exhibit 5. A
description of the significant portions of the audio recording is provided below:

1) NOPD Communication Division is heard requested an EMS unit from EMS
Communication to be dispatched to the incident at the 100 block of Dauphine Street

2) EMS Communication is heard dispatching a unit to the incident

3) EMS unit advises they are going to University Hospital with a “10-15” (prisoner/Esterlin)

4) EMS unit is heard talking to Doctor O’Neal at University Hospital relative to the patient’s
condition



Medical records from University Hospital

Investigator Hyde obtained Esterlin’s medical records from University Hospital pursuant to the issuance

of an OIG subpoena.

Video recording from Hyatt French Quarter Hotel

A surveillance camera attached to the Hyatt French Quarter Hotel recorded the incident in the 100 block
of Dauphine Street on video, which occurred on October 23, 2013. On November 26, 2013, City
Attorney Sharonda Williams emailed an MPEG-4 Audio file to the OIG, which contained a copy of the

surveillance video. Investigator Hyde reviewed and copied the file to a CD (Exhibit 7). His description of
contents of the video is provided below:

1) A City of New Orleans (CNO) vehicle (Ford Explorer, four door, red in color, bearing a
CNO logo) is seen parking behind the last of what appeared to be three taxicabs parked
in the 100 Block of Dauphine Street. The driver, identified as Investigator Blake, exited
the vehicle and proceeded to walk to the passenger side (street side) of the nearest cab.
Blake continued walking past the nearest and middle cabs and proceeded toward the
front of the first cab. Shortly thereafter a passenger in Blake’s vehicle, identified as
Linda Martin, Investigator with the TCB, exited the front passenger door of the vehicle
and proceeded walking on the street toward Blake.

2) Sometime later, Blake eventually appears from behind the first cab and is seen walking
to the sidewalk with several cabdrivers. After several seconds, Blake walked backed to
the last cab and appears to be speaking with the driver. Blake then returned to the
cabdrivers on the sidewalk. Sometime later Blake again returned to the last cab and
appeared to be speaking with the cabdriver, who is inside the vehicle. Eventually,
Martin joined Blake on the sidewalk near the cab. The cabdriver, later identified as
Emmanuel Esterlin, exited the cab while Martin gestures with her arm for Esterlin to
relocate on the sidewalk with his back to the hotel wall. Simultaneously, Blake
appeared to be physically forcing Esterlin toward the hotel wall by pushing him with his
arm.



3)

4)

5)

6)

7)

Esterlin does not appear to resist Blake and Martin’s request. Esterlin and Blake at this
time are on the sidewalk facing each other and appeared to be engaged in a heated
exchange of words. Shortly thereafter, Blake made several steps toward Esterlin coming
within inches of Esterlin. Blake then rotated his body and entered into a stance that is
used by law enforcement prior to making an arrest. Blake also extended one of his arms
toward Esterlin, which appeared to be placed against Esterlin’s chest area. Blake then
changed his stance while advancing toward Esterlin and continuing to place his arm
against Esterlin’s chest. Esterlin then pushed away from Blake and the two separate.
The two then proceed to slowly walk on the sidewalk and appeared to become involved
in a heated exchange of words. Blake attempted at one point to grab one of Esterlin’s
arms, but is unsuccessful. Both continued walking on the sidewalk toward the Hyatt’s
Hotel entrance (Dauphine Street entrance), while their exchange of words are obviously
becoming more heated.

At this point Blake directed his attention toward two other cabdrivers that had
approached him and were exchanging words with him. Blake gestured for the two
cabdrivers to move back and approached them, forcing the cabdrivers to back away.
Blake then returned to Esterlin and the two appeared to become involved in a heated
exchange of words. Blake, while continuing to exchange words with Esterlin, removed a
can of Pepper Spray from his waist area and then shakes the canister. The two
continued to walk slowly and at one point Esterlin goes into a kneeling position. Esterlin
then stood up and the two continued walking while exchanging words.

Shortly thereafter, Blake activated his Pepper Spray in the direction of Esterlin’s head
area. Esterlin bent down while retreating backwards and swung his arm in Blake’s
direction. Blake grabbed a hold of Esterlin’s collar and pulled him toward the street.
Blake continued to activate his Pepper Spray, while Esterlin attempted to hit Blake with
his arms but was unsuccessful. Esterlin then succumbed to the Pepper Spray and
crouched down to the sidewalk.

At this point Blake removed a pair of handcuffs from his rear waist area and forcefully
pulled Esterlin’s arms back one at a time and placed the handcuffs on Esterlin’s wrists.
Blake then removed a radio from his waist band and appeared to be talking into it, while
maintaining a physical position on top of Esterlin. Other cabdrivers apparently
observing the incident proceeded to Blake and Esterlin’s location. The cabdrivers then
appeared to become involved in a heated exchange of words with Blake and Martin.

While the incident was transpiring, Martin was in possession of a clipboard and
continued to maintain close proximity to Blake. However, she does not appear to be
physically engaged in the incident. Instead, she is seen holding a cellular telephone up
to her mouth. (Martin’s voice is heard on the recorded call she placed to the New
Orleans Police Department.)



8) Two New Orleans Police officers arrived and flushed Esterlin’s eyes with clean water.

Interview of Emmanuel Esterlin

On November 25, 2013, Emmanuel Esterlin was interviewed by OIG investigators. A photocopy of the
Memorandum of Interview for Emmanuel Esterlin is attached as Exhibit 8. Esterlin advised that at noon
time on October 23, 2013, Blake pulled his vehicle behind Esterlin’s vehicle while he was parked in a line
with other taxis in the 100 block of Dauphine Street. Blake positioned his vehicle such that he was
blocking Esterlin, and prevented him from being able to move his vehicle. Esterlin knew he was parked
illegally and would receive a citation. Blake exited the vehicle and walked past Esterlin’s vehicle
accompanied by another investigator. According to Esterlin, Blake was collecting the permits and the
driver’s licenses of taxicab drivers parked ahead of Esterlin.

When Blake approached Esterlin’s vehicle, he asked Blake not to write him a citation because he could
not afford a ticket. Esterlin asked Blake a second time and Blake responded loudly, “Give me what |
asked for.” Esterlin advised that he responded to Blake’s request by handing Blake his permit and
driver’s license through the open window. Blake grabbed the driver’s door handle and attempted to
open the door, but could not do so since the door was locked. Blake told Esterlin to exit the vehicle;
Esterlin complied. At this time, Blake took handcuffs from his right side of his belt and told Esterlin to
face the wall they were standing near. Esterlin refused feeling he did nothing to warrant being
handcuffed.

Blake again ordered Esterlin to face the wall. Esterlin questioned him why, but still provided Blake with
the paperwork he requested. Blake said it was due to Esterlin not cooperating. Esterlin responded that
he did cooperate by giving Blake the paperwork. At this time, Esterlin began walking away from the
vehicle toward the middle of the block heading toward Canal Street. Blake followed him. After walking
approximately eight to ten steps, Blake tried to pull Esterlin’s hand behind Esterlin’s back. Esterlin took
Blake’s hand off and kept walking. Esterlin saw something in Blake’s hand but did not know what it was.

Esterlin was talking to Blake the whole time he was walking away from Blake. Esterlin looked away in an
attempt to identify any witnesses to the incident. When Esterlin turned back toward Blake, Blake
sprayed him with pepper spray over his face and head. Esterlin stated it was “enough spray to kill me.”
After being sprayed, his eyes were closed; he swung and attempted to hit Blake. Esterlin stated this was
in defense of himself and that Blake had provoked him. During the altercation, Martin was on the
telephone and did not do anything to intervene on behalf of Blake or Esterlin.

Esterlin dropped to his knees because of the pain. Blake commented “there we go.” When Esterlin was
on his stomach, Blake placed his knee in the back of Esterlin and placed the handcuffs on Esterlin.
Someone poured water on Esterlin’s head after complaining of the pain. Esterlin repeatedly requested
water and assistance; three taxi cab drivers gave him water. Blake did not provide him with water.

According to Esterlin, an NOPD officer arrived on the scene and spoke to Blake. Esterlin heard Blake tell
the Officer he sprayed Esterlin after Esterlin struck Blake. The Officer asked Blake if he had the authority



to handcuff and spray individuals. Blake responded he did. Esterlin did not recall ever being told he was
under arrest by either Blake or NOPD. The Officer did not take a statement from Esterlin or any other
witnesses. According to Esterlin, EMS transported him to University Hospital for treatment.

According to Esterlin, approximately four or five days after the incident, Malachi Hull, Director of Taxicab
& Hire Bureau, called him and told him to come to the TCB office to receive a citation regarding the
incident. Esterlin recorded the meeting utilizing his cellular telephone. (OIG Note: Neither Hull nor
Martin were aware that Esterlin was recording their conversations.) During the meeting, Hull told
Esterlin that Blake was not going to press charges against him. After the meeting, Martin wrote Esterlin
a citation for illegal parking and refusing to cooperate. (OIG Note: The date of the citation is November
6, 2013. Since the date of the incident was October 23, 2013, Esterlin’s estimation that the meeting
with Hull occurred four or five days after the incident is incorrect. A photocopy of the citation is
attached as Exhibit 9.)

Audio recordings of Esterlin, Malachi Hull and Linda Martin

On January 21, 2014, Esterlin emailed a MPEG-4 Audio file to Investigator Hyde, which contained the
two recordings that he made with his cellular telephone on November 6, 2013. Investigator Hyde
copied the audio file on to a CD (Exhibit 10). The recording which Esterlin made with his cell phone on
November 6, 2013 actually consists of two separate recordings. The first recording mainly consists of

Esterlin and Malachi Hull; Linda Martin participated in the conversation toward the end of the recording.
The recording take places in Hull’s office, located on the second floor of City Hall. Investigator Hyde’s
description of contents of the audio recording is provided below:

1) The first recording started with Hull asking Esterlin, “When is your court date?” Esterlin
told Hull it is the eleventh of December. Hull responded, “Eleventh of December, why is
it is so far out.” A few seconds later Hull said, “Here, here, here is what | am going to do
man. | just spoke to; | just spoke to uh Blake. Right. Blake is not going to press charges
against you. Okay.” Esterlin replied, “Okay.” Hull continued by saying, “He needs, | am
trying to figure out how he can get to, to speak to uh the folks in court though.” Esterlin
tells Hull he does not know how he is going to get notified to go to court. Hull asks
Esterlin if he has any paper work. Esterlin replies, “Not on me now.” Hull asks, “Do you

have it at the house.” Esterlin tells Hull he has it at the house. Hull says, “Okay, what |

am going to do uh, | am going to give you uh, one of our investigator’s is going to write
you a citation, right. The citation is going to allow you to operate, okay.” Esterlin says,
okay. Hull says, “All right, okay, they’re going to cite you for parking in the zone, okay
and uh so give me one second and I'll have the folks do what they suppose to do,
alright.” Esterlin responds, “Alright.” Hull says, “And that’s going to allow you to
continue, to drive. Until your court date.” Esterlin, “Alright.” Hull, “Okay.” Esterlin,
“That sounds good.”

Hull then appears to open a door and to leave the room. Hull then returned and told
Esterlin that Investigator Martin is going to cite him. Hull then told Esterlin he needs to
bring in his court documents. Investigator Martin then entered the room. Hull told
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Martin, to cite Esterlin for the incident on that day, cite him for where he parked and
then for driving for good conduct. (OIG note: Hull chose to use the phrase “driving for
good conduct” to refer to the City of New Orleans Municipal Ordinance Chapter 17271
Section 162-446, entitled “Driver's good conduct.”) Hull, Esterlin and Martin then
discussed a court date for the citation.

Hull then tells Esterlin, “Boss, do the right thing the first time man, alright.” Esterlin
responds, “Alright.” Hull states, “Hey, Emmanuel you got a family to take care of
(inaudible), you don’t have time to be messing around.” Hull leaves the room. Martin
and Esterlin have a casual conversation while Martin completes and issues the citation.

2) The second recording does not consist of any conversation, but appears to record
Esterlin inside a restroom facility at an unknown location.

Video recordings from inside of Esterlin’s taxicab
On January 7, 2014, City Attorney Sharonda Williams emailed three AVI video clips to the OIG, which
contained three separate video recordings captured by the video recording devices located inside of

Esterlin’s taxicab on October 23, 2013. Investigator Hyde copied the video clips onto a CD (Exhibit 11).
Investigator Hyde’s description of contents of the CD is provided below:

1) The first recording shows the interior of Esterlin’s taxicab facing toward the back with
no one visible inside the vehicle. The cab is stopped and appears to be parked on the
side of the street. The front of the vehicle Blake was driving can be seen parked behind
Esterlin’s taxicab. After several minutes the taxicab departs. This copy of the recording

contains time gaps and the entire audio portion is missing.

2) The second recording shows Esterlin sitting in the driver’s seat of his taxicab. Esterlin
then disappears from the recording and is believed to be exiting from the cab, upon
Blake’s request. A black male, later identified as Esterlin’s father, enters the cab and
drives away. This copy of the recording contains time gaps and the entire audio portion

is missing.

3) The third recording shows an exterior view facing forward from Esterlin’s taxicab with a
taxicab, Elk’s Elite #1629, parked in front. Several seconds later, Blake is seen walking
on the sidewalk from the direction of the Elk’s Elite taxi toward Esterlin’s taxicab. While
walking, Blake appears to be pointing at Esterlin saying something. Blake then
continued to walk out of view. Several seconds later, Blake reappears back in view and
walks back toward the Elk’s Elite taxi, and then out of view. Audio now can be heard.
Someone in the taxi, which is believed to be Esterlin, said something that is inaudible.
Several seconds later, Blake, who is out of view, can be heard asking Esterlin, “May |
have your permit.” Esterlin responded, “How you’re doing man.” Blake again says,
“May | have your permit.” Esterlin said, “Okay.” The taxicab is then seen departing.



The recording does not show who is operating the taxicab. This copy of the recording

contains time gaps and portions of the audio are missing.

Esterlin compliant to the NOPD Eight District Station
On January 13, 2014, Esterlin went to the NOPD Eight District Station to file a complaint regarding his

arrest on October 23, 2013. Officer Fredrica Palmer met with Esterlin and completed incident report
number A-16174-14A concerning Esterlin’s complaint (Exhibit 12). The report also contains an NOPD
Voluntary Statement Form completed by Esterlin. Esterlin’s written statement as it appears on the form
is shown below:

“I was parked on the left side of the street when Mr. Ronnie Blake shortly arrived and
parked behind my vehicle. As a driver of the City of New Orleans, for the last 9 years, | knew
that | was going to get a citation for the iligal (sic) park. The officer asked me for my driver’s
license and my for hire permit, and | said please give me a chance Mr. Blake. He did not
want to hear me as he was yelling very loud on the street. | then gave him everything
through the window. He asked me to get out of the vehicle, and | did so. He than (sic) took
his handcuff (sic) and asked me to face the wall. | told him that | was sorry. He asked me to
cooperate, (sic) | told him that | cooperated enough with him. As | walked to the middle of
the block, he followed me. Other drivers tried to record the situation, but Blake and the
other inspector, Mrs. Martin wouldn’t let them to (sic). While | was turning my face, Mr.
Blake punched me on my head and pepper sprayed me on my face and head and than (sic)
handcuffed me and called police. The (sic) brought me to the hospital at the LSU, where |
was treated, and than (sic) brought me to jail, where | was charged for battery against him
because he told the officers that | puched (sic) him first. That now, (sic) the video came out
and proved that | was innocent, all of the charges that | had against me already dropped.
Bless god there was a camera on the street. All | need today is justice. | need Mr. Blake to
get the Battery Charges, has (sic) he deserve (sic) it.

Interview of Kent Wilkins

On February 4, 2014, Investigator Hyde met with Kent Wilkins, Director of Security of Hyatt French
Quarter regarding the October 23, 2013 incident. Wilkins advised Hyde that he was asked by Malachi
Hull to give a witness statement of what he observed between Blake and Esterlin. Wilkins responded to

Hull’s request by sending Hull an email on November 27, 2013. On February 4, 2014, Wilkins forwarded
a copy of the above-described email to the OIG. A photocopy of the email is attached as Exhibit 13. The
email contains the following statement from Wilkins regarding the incident:

“On October 23, 2013 5 taxi cabs were illegally parked in the fire lane and freight zone in the
100 block of Dauphine street. | asked the cab drivers to move because they were partially
blocking our shipping and receiving area. They refused. | called inspector Blake and
informed him of the situation. Within 5 minutes inspector Blake and a Female officer
arrived. They asked all drivers who were parked illegally to hand over their license and
permits. One driver refused to comply. Blake repeatedly asked and he refused. The driver
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was then asked to exit the vehicle several times. He finally complied, handed over his permit
and exited the vehicle. Blake then reached for him and asked him to stand against the wall.
As Blake reached the cab driver pushed his hand. Blake then began to instruct him to get
against the wall and place his hands behind his back. The driver refused and began to walk
away. They driver became very hostile and began shouting obscenities as he walked toward
the employee entrance of the hotel where | was standing. Blake asked him to comply and
pulled out a can of pepper spray. The driver refused and Blake reached for him. They got
entangled, the pepper spray was released. Some of the spray got into my eyes. | did not see
what happened after that”.

Interview of Bugeaud (Ronnie) Escarmant

On January 21, 2014, Bugeaud (Ronnie) Escarmant was interviewed by OIG investigators. A photocopy
of the Memorandum of Interview for Bugeaud (Ronnie) Escarmant is attached as Exhibit 14. Escarmant
advised that on October 23, 2013, he was parked in a Cab Stand waiting for a fare with four other cabs,
in the 100 block of Dauphine Street. Escarmant recalled there were two Lyons taxis and one unknown
taxi, that was a black Chevrolet Suburban, waiting. The Cab Stand was adjacent to the Ritz Carlton
Hotel. TCB Investigator Blake parked his vehicle behind the taxis. A female TCB Investigator exited the
passenger side of the vehicle and walked on the street toward the taxis. Escarmant was not in his
vehicle. Escarmant was standing on the sidewalk nearby the parked taxis talking with the other taxicabs
drivers. The female Investigator approached Escarmant’s taxi. The Investigator apparently realizing no
one was inside the cab walked over to Escarmant and the other drivers and said, "Don't move, give me
your permit." Before Escarmant and the other taxi drivers could relinquish their documents,
Investigator Blake approached the drivers from the sidewalk and said, "Everybody give me your fucking
permit, everybody don't move." Escarmant gave the female Investigator his driver’s license and taxi
permit.

Blake then walked to taxicab driver Emmanuel Esterlin's taxi and tried to open it by pulling on the
driver’s door handle. Blake told Esterlin, who was sitting in the driver's seat of his taxi, "Get out or I'm
going to cuff you." Blake then tried to physically pull Esterlin from his cab. Esterlin then exited his cab.
Esterlin, once out of his cab, tried to give Blake his permit, but Blake was trying to place handcuffs on
Esterlin. Esterlin told Blake, "Don't touch me, don’t touch me. Don't put your hands on me." Esterlin
kept backing away from Blake while Blake continued walking toward Esterlin and continued to confront
Esterlin. Blake never accepted Esterlin's permit.

Escarmant and the other taxicab drivers gave their documents to the female Investigator as ordered by
her and Blake. Escarmant then heard some screaming in the direction of where Esterlin and Blake were
located. Escarmant looked in the direction and observed Esterlin on the ground with Blake firmly
putting his knee on Esterlin's back. Escarmant ran to them and asked Blake, "Why are you doing that,
are you trying to kill him?" Escarmant at this time realized the Blake had used pepper spray on Esterlin.
Escarmant did not observe Blake using the pepper spray against Esterlin as he and the other drivers
were talking with the female Investigator. Esterlin, who was handcuffed, was repeatedly calling out for
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help. Esterlin was crying and was in obvious pain. Blake offered no assistance to Esterlin who remained
handcuffed on the ground in pain.

Escarmant went to inform Esterlin's father, who is a taxicab driver and was waiting for a fare on Canal
Street in front of the Ritz Carlton Hotel, about the incident involving his son and Blake. According to
Escarmant, the father proceeded to Dauphine Street, confronted Blake and told him, "Blake, | can't
believe you’re doing my son like this."

Blake at one point told the female Investigator to tell all the taxicab drivers, who were now at their
location questioning Blake as to why he had pepper sprayed and handcuffed Esterlin, to move the
taxicab drivers away.

Escarmant reiterated at no time during the entire incident did Esterlin show any aggressive behavior
toward Blake and that Blake was strictly the aggressor.

Escarmant advised that he and the other taxicab drivers had walked over to where Blake and Esterlin
were located. When the police arrived on the scene, Blake told the taxicab drivers to leave from the
location. The drivers did not comply with Blake's request. Blake then told the police to order the drivers
to leave. The drivers then complied and moved back several feet. The police only spoke with Blake and
did not speak or interview any of the taxicab drivers. The female Investigator gave Escarmant driver's
license and permit to the police. After some time, the police told the female Investigator that they were
not issuing Escarmant a ticket. The police gave Escarmant his driver's license, however, the female
Investigator kept his permit.

Escarmant learned from Esterlin that Malachi Hull called Esterlin shortly after the incident and ordered
Esterlin to take his cab to a shop called Ellis for an inspection. Escarmant believed this was unusual
because he thought Esterlin’s taxi was recently inspected and the shop mostly installs video cameras
that are now required in taxicabs.

According to Escarmant, about 2 to 3 days after the incident, Escarmant received a telephone call from
the TCB to come into their office. Escarmant, upon arriving at the office, was issued a citation for
parking in a fire lane. Escarmant was eventually found guilty of the charge and was required to pay $S50.
At this time, Escarmant’s taxi permit was returned to him and he was allowed to operate again.

The TCB provided the OIG with copies of the citation that Escarmant was issued by the TCB (Exhibit 15)
on November 5, 2013 and a Vehicles for Hire Hearing Panel Recommendation form (Exhibit 16) showing

Escarmant was assessed a $50 fine for the citation.

Second Interview of Emmanuel Esterlin

On January 21, 2014, Emmanuel Esterlin was interviewed by OIG investigators for a second time. A
photocopy of the Memorandum of Interview for Emmanuel Esterlin is attached as Exhibit 17. Esterlin
advised that he received a telephone call from the owner of Alliance Cab Company (Alliance) on October
24,2013, in which the owner told him that Malachi Hull had called, via telephone, and instructed him to
have Esterlin, Leonel Sanon, the CPNC owner of Esterlin's taxi, to come to the TCB office that same day.
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The owner of Alliance also advised Esterlin that Hull had further instructed him to tell Esterlin to bring
the taxi that Esterlin was operating the day he was arrested (October 23, 2013). Esterlin owns Alliance
Cab taxicab #1680. According to Esterlin, the owner of Alliance also telephoned Leonel Sanon and told
him what Hull had said. Esterlin added that Hull did not tell the owner of Alliance the reason why he
wanted them.

Sanon and Esterlin brought the taxi to City Hall and met Hull in the TCB Office, located within City Hall.
Hull told them he wanted Sanon, Esterlin, and the taxi to relocate with him to Ellis' Shop. Hull did not
tell them the reason why he wanted them to go. Sanon asked Hull since he was not operating the taxi
on the day of Esterlin’s arrest was it necessary for him to go to Ellis". Hull told Sanon he did not have to

go.

Esterlin, Hull, and another Investigator whom Esterlin knows only as “Pastor”, relocated to Ellis' Shop.
(OIG Note: The investigator that Esterlin knows only as “Pastor” has been identified as Terrence
Wimberly.) According to Esterlin, once they arrived at the Shop, Hull, “Investigator Pastor”, and Ellis
began working inside Esterlin's taxi for about two hours. The three worked on Esterlin's taxi in the shop
area of the business. They did not tell Esterlin what they were doing to his taxi. Esterlin remained in the
lobby area of the business and fell asleep. Esterlin added that he was tired because of a lack of sleep
from the previous day, when Esterlin was pepper sprayed, arrested, brought to the hospital for
evaluation, and finally released from jail. Esterlin awoke about two hours later and asked Ellis, "Where
is Malachi?" Ellis said, "They left and everything is okay." However, Esterlin was charged approximately
$10 to install credit card stickers on the windows of his taxi.

Esterlin received a receipt from Ellis for the payment of the credit card stickers dated October 24, 2013.
A photocopy of the receipt is attached as Exhibit 18.

Esterlin upon looking back believed Hull made Esterlin bring his taxi to Ellis' to clear the cab's video
surveillance system of any incriminating evidence that could be used against Investigator Blake.

Esterlin believes Hull and Ellis, the owner of Ellis' Shop, have a friendly relationship.

Esterlin showed Investigator Hyde ten (10) photographic images stored in his cellular telephone of the
October 23, 2013 incident. On January 21, 2014, Esterlin emailed the ten (10) pictures to Investigator
Hyde. These photos had been sent to Esterlin by two taxicab drivers who witnessed the incident. (OIG
Note: Eight of the photographic images were taken by taxicab driver Denes Joseph (Exhibit 19) and two
were taken by taxicab driver Solomon M. Meles.)

On March 31, 2014, Investigator Hyde met with Meles and obtained copies of the five (5) photographic
images he had taken on October 23, 2013 (Exhibit 20). Two of these images matched the ones on
Esterlin’s cellular telephone.

Interview of Leonel Sanon

On January 22, 2014, Leonel Sanon was interviewed by OIG investigators. A photocopy of the
Memorandum of Interview for Leonel Sanon is attached as Exhibit 21. Sanon advised that the day after
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Emmanuel Esterlin was arrested; he received a telephone call on his cellular telephone from Wesner
Derosier, who is the Manager of Alliance Cab Service. Derosier told Sanon he just received a telephone
call from the TCB. The TCB told Derosier to call Sanon and Esterlin and tell them to go to the TCB and
bring Esterlin's taxi with them. Sanon asked Derosier what was the purpose of them going to the TCB.
Derosier told Sanon the TCB did not say.

Sanon called Esterlin and told him about Derosier’s telephone call and that he would meet Esterlin at
the TCB. When they arrived at the TCB, Sanon asked to speak with Malachi Hull, Director of TCB. Hull
came into the lobby area of the TCB and told them he was in a meeting and he would not be able to see
them for approximately thirty minutes. Sanon and Esterlin left the lobby and walked around City Hall
and outside, returning to the TCB approximately thirty-five minutes later.

Upon returning to the TCB, Hull came out into the lobby and asked Esterlin what type of meter and
camera system he had in his taxi. Esterlin told Hull what type. Another Investigator, who at this time
had accompanied Hull in the lobby, told Hull it was a 24 hour system. Hull told Sanon and Esterlin to
bring his taxi to Ellis' Shop, where he would meet them. Sanon asked Hull if it was necessary for him to
go to Ellis' since he was only the owner of the taxi's CPNC (Certificate of Public Necessity and
Convenience). Hull told Sanon, "Only the driver of the taxi has to go." Sanon asked Hull why Esterlin
needed to bring the taxi. To which Hull responded, "Just bring the vehicle." Esterlin complied and
brought his taxi to Ellis' shop.

After some time, Sanon called Esterlin and asked if he was still at Ellis' shop and what were they doing to
the taxi. Esterlin told Sanon he was still at Ellis' shop and that they were working on his taxi. About 2 to
2.5 hours later, Sanon called Esterlin again and asked what was going on. Esterlin told Sanon that he
was finished at Ellis' shop and that he had fallen asleep while they working on his taxi. Esterlin also told
Sanon that when he awoke, Hull was no longer at Ellis' shop. Esterlin questioned Ellis as to what they
had done to his taxi and Ellis refused to tell Esterlin.

Interview of Maxo Emil

On January 23, 2014, Maxo Emil was interviewed by OIG investigators. A photocopy of the
Memorandum of Interview for Maxo Emil is attached as Exhibit 22. Emil stated that he has been
employed by the Liberty Cab Company as a taxicab driver for about two years; his cab number is 0087.

Emil recalled that Emmanuel Esterlin got sprayed on October 23, 2013 but that he came on the scene
after the incident happened. He advised that he was parked at the cab stand by the Ritz Carlton Hotel
on Canal Street when the incident took place. Emil said he walked up and observed another cab driver,
Emmanuel Esterlin, on the ground handcuffed with TCB Investigator Ronnie Blake’s knee in his back.

Emil said he approached Ronnie Blake and asked him why he was treating Esterlin like that. He advised
that Ronnie Blake asked him if he was a cab driver. When he said that he was a taxicab driver, Blake told
him to step back. He advised that he told Blake he would not step back until Blake told him what had
happened. He said Blake told him the police were on the way.
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Emil recalled hearing Emmanuel Esterlin call out repeatedly, “I need water, | need water” and “He
sprayed me, he sprayed me.”

Emil advised that when uniformed police officers arrived they asked him what had happened. He noted
that after telling the police his story, the female police officer shook her head in disgust. He said the
police then told him he could return to his cab.

Emil stated that Ronnie Blake instructed a female TCB Investigator who was with him to get his permit
because he was present. (OIG Note: Linda Martin is the female TCB Investigator who accompanied
Blake.) Emil commented that he gave Ms. Martin his permit but neither she nor Blake gave him a
citation at the scene.

Emil reported that Ronnie Blake called him about a week later and told him to come to the TCB. He
advised that he was issued a citation by Blake for misconduct and was scheduled to appear in court on
12/6/2013. He said the judge dismissed the citation and he was given back his permit.

Emil said that he did he did not see Malachi Hull at the scene of the incident or in court. He advised that
he took no pictures of the incident.

Interview of Denes Joseph

On January 23, 2014, Denes Joseph was interviewed by OIG investigators. Joseph speaks Creole French,
but does not speak English well. At his request, Nesly Pierre Rodrique of WWTI Translation Services was
present during the interview as a translator. A photocopy of the Memorandum of Interview for Denes
Joseph is attached as Exhibit 23. Joseph has been employed by the Alliance Cab Company as a taxicab
driver for about six months. He advised that his taxicab number is 566.

Joseph admitted that on October 23, 2013 he was parked illegally on Dauphine Street waiting for a spot
to open at the cab stand in front of the Ritz Carlton Hotel. He advised that he was the second of four
cabs on Dauphine Street waiting to get in the cab line. His description of the taxicab drivers waiting in
line is as follows:

Bugeaud (Ronnie) Escarmant
Denes Joseph
Unidentified female cab driver

B w N

Emmanuel Esterlin

According to Joseph, TCB Investigator Ronnie Blake approached the taxicab drivers on foot and asked for
their permits. Joseph advised that Ronnie Blake approached him and asked for his driver’s license and
registration in addition to asking for his permit. He noted that Blake did not say why he wanted these
items but assumed it was because they were parked illegally. He described Blake’s language as “vulgar.”

Joseph advised that he saw Ronnie Blake trying to force open the driver’s side door of Emmanuel
Esterlin’s taxicab. He indicated that the other cab drivers called to each other, then walked over to see
why Blake was doing that. He advised that when Blake saw the other cab drivers approaching, he told
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them to stop. He noted that when they stopped, Emmanuel Esterlin got out of his cab and walked
towards Ronnie Blake and the other taxi cab drivers. According to Joseph, Ronnie Blake told Emmanuel
Esterlin to turn around so he could handcuff him. He advised that when he and the other taxicab drivers
saw Blake trying to arrest Esterlin, they walked towards them but Blake told them to stop. He advised
that Ronnie Blake told Esterlin again to turn around so he could handcuff him. Esterlin resisted by
walking away from Blake and hiding his hands so he could not be handcuffed. Blake had his handcuffs
out and pinned Esterlin against a wall trying to handcuff him but was unable to. According to Mr.
Joseph, Blake then put away his handcuffs and pulled out his pepper spray. He advised that both men
were talking loud but he did not see Esterlin act aggressively towards Blake.

Joseph advised that a female TCB Investigator stopped the taxicab drivers from walking towards Blake
and Esterlin, telling them that they could not take any pictures or video of what was happening. (OIG
Note: Linda Martin is the female TCB Investigator who accompanied Blake.) According to Mr. Joseph,
the female TCB Investigator forcibly tried to take his cell phone away from him but he still managed to
take several pictures. Joseph advised that he gave the pictures he took of the incident to Emmanuel
Esterlin (see Exhibit 19).

Joseph advised that he saw Ronnie Blake pepper spray Emmanuel Esterlin. He indicated that when
Esterlin fell to the ground, Blake put his foot on Esterlin’s neck and handcuffed him. Mr. Joseph heard
Emmanuel Esterlin call out repeatedly for water. He went to his cab and brought back some water but
Ronnie Blake would not let him give Esterlin any water.

Joseph advised that the female TCB Investigator took his permit and issued him a citation that day for
misconduct. He appeared in court with his lawyer, John (last name unknown), and had to pay $300 to
get his permit back. Joseph’s attorney’s office is located at 1515 Loyola Avenue New Orleans, LA across
from the Hyatt Hotel. He said that he has heard of Malachi Hull but has never met him. He also said he
did not speak with Ronnie Blake at the hearing.

The TCB provided the OIG with a photocopy of the citation issued to Joseph by the TCB on October 29,
2013 (Exhibit 24). The TCB also provided the OIG with a Vehicles for Hire Hearing Panel
Recommendation form and a Taxi Driver’s Offense Card showing that Joseph was assessed a $300 fine

for the citation. Both documents are attached as Exhibit 25.

Esterlin provided the OIG with a carbon copy of the above described citation issued to Joseph (Exhibit
26) bearing a handwritten notation stating, “S300 fine, 21 days to pay, 11-15-13.” Esterlin also provided
the OIG with a CNO receipt (Exhibit 27) showing that Joseph paid the $300 fine on December 9, 2013.
Joseph had provided both of these items beforehand to Esterlin and had instructed Esterlin to provide
them to the OIG.

Interview of Terrence Wimberly

On February 11, 2014, Terrence Wimberly was interviewed by OIG investigators. A photocopy of the
Memorandum of Interview for Terrence Wimberly is attached as Exhibit 28. Wimberly has been an
employee with the City of New Orleans (CNO) since 1993. Wimberly originally was assigned to the
Taxicab Bureau (TCB) as an Investigator and held this position from 1993 through 2001. In 2001,
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Wimberly was transferred to the Office of Municipal Investigation (OMI) as a Special Agent Investigator
and worked in that Division until 2009. OMI was abolished in 2009 and Wimberly was reassigned to the
Office of Inspector General until 2011, as a Criminal Investigator I. At this time, Wimberly was
transferred back to the Taxicab Bureau as a Senior Investigator.

Wimberly’s responsibilities as a Senior Investigator since his return to the Taxicab Bureau consist mainly
of issuing citations, writing reports, conducting research via computer system, patrolling/street
enforcement, and attend court hearings in regard to citations being issued to taxicab drivers.

When Wimberly was originally assigned to the TCB he received training when he attended the New
Orleans Police Department Academy (NOPD). However, Wimberly never received his Peace Officer
Standards and Training Council (POST) Certification. Wimberly has not received any further training
since then. Neither the CNO nor the TCB has provided any form of training to TCB Investigators since his
original training with NOPD. Wimberly believes he is the only TCB Investigator that attended the NOPD
Academy.

Wimberly does not carry a firearm, handcuffs, or any form of chemical/pepper spray while working as a
TCB Investigator. Wimberly has never been trained in any of those defensive tools and does not believe
any current TCB Investigator has received such training.

Wimberly has seen Investigator Ronnie Blake while on duty as an investigator carrying handcuffs on his
waist belt. Wimberly has never seen any investigator carrying a firearm or chemical/pepper spray. All
investigators carry CNO handheld radios that allow them to communicate with each other and the TCB.
The radios do not have New Orleans Police Department channels.

Wimberly is aware of the incident between Blake and taxicab driver Emmanuel Esterlin in which Blake
used pepper spray on Esterlin in the 100 block of Dauphine Street. Wimberly was working on that day
and was assigned to the inspection station in New Orleans East inspecting for-hire vehicles. Wimberly
recalls Blake requesting assistance over the handheld radio. Wimberly left the inspection station and
responded to the 100 block of Dauphine Street.

Upon arriving in the 100 block of Dauphine Street, Wimberly observed a taxicab driver on the ground
handcuffed. Sometime later, Wimberly learned the taxicab driver's name was Emmanuel Esterlin.
Wimberly met and checked on Blake’s condition. Blake did not tell Wimberly anything about the
circumstances surrounding the incident nor did Wimberly ask. Wimberly saw TCB Investigator Linda
Martin on the scene and did not ask her about the incident. Hull was on the scene prior to Wimberly’s
arriving. Wimberly was on the scene for a short period of time and was told by Hull to return back to
the inspection station. Wimberly complied. Wimberly did not recall seeing the NOPD on the scene.

The day after the incident, Hull told Wimberly at the TCB Office to meet him at Ellis’" Meter Shop.
Wimberly did not know the reason and did not ask Hull why. They left in separate vehicles. Wimberly
recalled a taxicab was brought into one of the Shop’s work bays. However, he was unable to provide a
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description of the vehicle. Wimberly saw Ellis’ son, Ellis Jr., working inside the taxicab. Wimberly
observed Hull standing near the taxicab but never saw him enter the vehicle. Wimberly believed they
were downloading images from the taxicab’s camera system. Wimberly remained outside the work
bays near the fence. Wimberly estimated that he had been at Ellis’ shop for 30 to 40 minutes when Hull
told him he could leave. Wimberly never saw the taxicab driver. Wimberly was unaware the taxicab
belonged to Esterlin’s until being questioned in this interview.

Wimberly does not know why it was necessary for the taxicab to be brought to Ellis in order to
download data from the camera system since TCB has laptop computers at their office that can retrieve
the data. Normally when an incident occurs within a taxi, a TCB Investigator will proceed to the taxi with
a laptop computer or the taxi will relocate to the TCB Office. Wimberly thought it was unusual for the
taxi to be brought to Ellis in order to retrieve the data.

According to Wimberly, in order for images to be retrieved from within a taxicab’s camera system, a TCB
laptop computer is needed along with a “key” to access the data. Hull, NOPD, and Ellis’ Meter Shop
have keys. The laptop computer, which has a special program, is plugged into the camera system via a
wire in the taxi’s glove box. The data is saved on the computer. TCB Investigators are not required to
write a report documenting the removal of data from a taxi camera system. Wimberly has never written
a report documenting the removal of data and does not believe any TCB Investigator has done so.

Wimberly advised that TCB has four laptop computers, but he could not recall the name of the
manufacturer. He added that TCB had recently received three new “Toughbooks” laptop computers.

Wimberly identified two camera systems that owners of taxicabs have the option to install in their taxis.
The first was identified as Verifone. This system activates the cameras within the vehicle when a door to
the taxi is opened. Wimberly identified the second system as a 24/7. The cameras in this system run
continuously. The retention capability of the 24/7 system is shorter than the Verifone. The Verifone
system has a log program which catalogues all access within the system and usage. Wimberly does not
know if the 24/7 system has a log program.

Wimberly does not know what camera system was contained within the taxi that Hull and Ellis were
working on at Ellis’ shop.

According to Wimberly, all TCB Investigators were given training recently on how to approach and deal
with people by Hull and Ava Rogers, Deputy CAO for Operations of the City of New Orleans. This
training was given after the incident between Blake and Esterlin.

Wimberly advised that TCB Investigators are given a yearly uniform allowance from the CNO. TCB
Investigators wear uniforms, but they are not required to wear a standard uniform. Wimberly wears a
short sleeve polo type shirt that has TCB patches on the sleeves; his name is embroidered on the front
of the shirt, and a pair of uniform pants. Other TCB Investigators wear dark blue Battle Dress Uniform
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(BDU) shirt and pants that have TCB patches on the sleeves, and the word “INVESTIGATOR” on the back
of the shirt.

Wimberly said that Hull did not speak to TCB Investigators about the incident involving Blake and
Esterlin.

Request for Documents letter
On January 8, 2014, Investigator Hyde sent a Request for Documents letter to Malachi Hull, Director of

Taxicab & Hire Bureau, requesting photocopies of all TCB policies and General Training Records from
November 2002 to June 2013, and New Training Records from November 2013 to the present. A
photocopy of this letter is attached as Exhibit 29.

On January 15, 2014, Hull sent a response letter to Investigator Hyde in which he described the
documents he was providing and copies of the documents themselves. A photocopy of this letter is
attached as Exhibit 30. According to Hull, the Individual Training Records on file with the TCB for Blake
consisted of an Oath of Office Form dated November 7, 2011 and a Certificate of Completion for a four
hour Defensive Driving Course dated September 16, 2003. These forms are attached as Exhibits 31 and
32. (OIG Note: The only TCB training records attached to this Report of Investigation concern Ronnie
Blake. The entire file which contains training records for other TCB investigators is available for review.)
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CONCLUSIONS AND RECOMMENDATIONS

The investigation conducted by the Office of Inspector General, concerning the altercation between
Emmanuel Esterlin and Ronnie Blake, found no evidence to support Blake’s contention that it was
necessary to spray Esterlin in the eyes with OC pepper spray because Blake feared for his safety. In
addition, no evidence was found showing that Esterlin punched Blake in his left eye, as Blake reported in
his statement to the New Orleans Police Department.

City Attorney Sharonda Williams for the City of New Orleans informed the OIG that during the NOPD
investigation involving TCB Investigator Wilton Joiner, she had concluded that TCB investigators do not
have the legal authority to detain anyone. Williams’ statement regarding her conclusion is found on
Page 5 of NOPD Item K-12494-13 (Supplemental) which is attached as Exhibit 33. In this Supplemental,
Williams cited the City of New Orleans Municipal Ordinance Chapter 17271 Section 162-48 Duties and
responsibilities, paragraph (b) to substantiate her conclusion (Exhibit 34).

With the totality of all the facts and evidence collected in this investigation, Investigator Gordon Hyde Jr.
believes Blake committed three criminal offenses as cited below:

1. R.S.14:34.1 —Second Degree Battery on Emmanuel Esterlin
R.S. 14:59(5) — Criminal Mischief by giving a false report/compliant to an officer of the law
relative to the commission of crime

3. R.S. 14:134 — Malfeasance in Office by intentionally performing a duty in an unlawful manner

The OIG also conducted a separate administrative investigation concerning the conduct of TCB
Investigator Blake. The administrative investigation was performed and supervised by a separate unit
within the OIG Investigation Division. All interviews, documents, and material that had the potential to
contain compelled statements from Blake were kept from all OIG investigators and OIG management
personnel involved in the criminal investigation to prevent the possibility of tainting the criminal
investigation.

PERSONAL AND CRIMINAL HISTORY

Ronnie Blake is 54 years old and was born on_ He has been employed by the CNO since
June 27, 2000. He currently holds the position of Senior Taxicab Investigator. He resides at

A photocopy of Blake’s criminal history as shown in MOTIONS is
attached as Exhibit 35. Blake was arrested on April 12, 2011 and charged with R.S. 14:134 —
Malfeasance in Office and R.S. 14:133 — Filing False Public Records. The case has not been adjudicated
as of the date of this Report of Investigation. On December 9, 1998, Blake was arrested and charged
with R.S. 14:30.1 — Attempted 2" Degree Murder. The charge was refused on February 9, 1999 due to
“victim no show.”
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Exhibit 1:

Exhibit 2:

Exhibit 3:

Exhibit 4:

Exhibit 5:

Exhibit 6:

Exhibit 7:

Exhibit 8:

Exhibit 9:

Exhibit 10:

Exhibit 11:

Exhibit 12:

EXHIBITS ATTACHED

A photocopy of NOPD Incident J-31909-13 report dated October 23, 2013 (5
pages).

A photocopy of Incident History Report listing all calls received by the
communications department and all units dispatched to the incident (4 pages).

A CD containing audio recordings of all NOPD audio communications concerning
the incident obtained from the New Orleans Police Department
Communication’s Division.

A photocopy of a fax from EMS containing the Patient Care Report on Esterlin
dated January 24, 2014 (2 pages).

A CD containing all audio communications from the EMS Communication’s
Division pertaining to the incident involving Esterlin.

A photocopy of Esterlin’s medical records from University Hospital and a
photocopy of the OIG subpoena (24 pages).

A CD containing a copy of the surveillance video from the Hyatt French Quarter
Hotel from October 23, 2013.

A photocopy of the Memorandum of Interview for Emmanuel Esterlin dated
November 25, 2013 (2 pages).

A photocopy of the citation for illegal parking and refusing to cooperate issued
to Esterlin on November 6, 2013 for an infraction that occurred on October 23,
2013 (1 page).

A CD containing recordings made by Esterlin with his cellular telephone of his
meeting with Malachi Hull and Linda Martin on November 6, 2013.

A CD containing three video recordings captured by the video recording devices
located inside of Esterlin’s taxicab on October 23, 2013 and provided by to the
OIG by City Attorney Sharonda Williams on January 7, 2014.

A photocopy of a NOPD Incident report number A-16174-14A dated January 13,
2014 in which Esterlin files a complaint regarding his arrest on October 23, 2013.
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Exhibit 13:

Exhibit 14:

Exhibit 15:

Exhibit 16:

Exhibit 17:

Exhibit 18:

Exhibit 19:

Exhibit 20:

Exhibit 21:

Exhibit 22:

Exhibit 23:

Exhibit 24:

The report also contains an NOPD Voluntary Statement Form prepared by
Esterlin (6 pages).

A photocopy of an email sent by Kent Wilkins, Director of Security of Hyatt
French Quarter to Gordon Hyde dated February 4, 2014 containing an email
Wilkins sent to Malachi Hull on November 27, 2013, which contained a
statement of what he (Wilkins) observed between Blake and Esterlin (1 page).

A photocopy of the Memorandum of Interview for Bugeaud (Ronnie) Escarmant
dated January 21, 2014 (2 pages).

A photocopy of a citation for illegal parking issued to Escarmant on November 5,
2013 for an infraction that occurred on October 23, 2013 (1 page).

A photocopy of a Vehicles for Hire Hearing Panel Recommendation form

showing that Escarmant was assessed a $50 fine for the citation (1 page).

A photocopy of the Memorandum of Interview for Emmanuel Esterlin dated
January 21, 2014 (1 page).

A photocopy of the receipt Esterlin received from Ellis for the payment of the
credit card stickers dated October 24, 2013 (1 page).

A photocopy of the eight (8) photographic images taken by taxicab driver Denes
Joseph and sent to Esterlin (8 pages).

A photocopy of the five (5) photographic images taken by Taxicab driver
Solomon Meles (5 pages).

A photocopy of the Memorandum of Interview for Leonel Sanon dated January
22,2014 (1 page).

A photocopy of the Memorandum of Interview for Maxo Emil dated January 23,
2014 (1 page).

A photocopy of the Memorandum of Interview for Denes Joseph dated January
23,2014 (2 pages).

A photocopy of a citation for illegal parking issued to Denes Joseph on October
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Exhibit 25:

Exhibit 26:

Exhibit 27:

Exhibit 28:

Exhibit 29:

Exhibit 30:

Exhibit 31:

Exhibit 32:

Exhibit 33:

Exhibit 34:

Exhibit 35:

29, 2013 for an infraction that occurred on October 23, 2013 (1 page).

A photocopy of a Vehicles for Hire Hearing Panel Recommendation form and a

Taxi Driver’s Offense Card showing that Joseph was assessed a $300 fine for the

citation (2 pages)..
A photocopy of a carbon copy of the citation for illegal parking issued to Denes
Joseph on October 29, 2013 for an infraction that occurred on October 23, 2013

(1 page).

A photocopy of a CNO receipt showing that Joseph showing that Joseph paid a
$300 fine on December 9, 2013 (1 page).

A photocopy of the Memorandum of Interview for Terrence Wimberly dated
February 11, 2014 (3 pages).

A photocopy of a Request for Documents letter sent to Malachi Hull, Director of
Taxicab & Hire Bureau dated January 8, 2014 (2 pages).

A photocopy of Hull’s response letter dated January 15, 2014 (2 pages).

A photocopy of Blake’s Oath of Office Form dated November 7, 2011 (1 page).

A photocopy of Blake’s Certificate of Completion for a four hour Defensive
Driving Course dated September 16, 2003 (1 page).

A photocopy of NOPD Item K-12494-13 (Supplemental) [6 pages].

A photocopy of City of New Orleans Municipal Ordinance Chapter 17271 Section
162-48 (4 Pages).

A photocopy of Blake’s criminal history as shown in MOTIONS (7 pages).
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